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Geachte heer, mevrouw,

Op 24 mei 2024 ontvingen wij schriftelijke vragen van de fractie van Forza! Haarlemmermeer 
over de tijdelijke extra COA-bewoners aan de Planeetbaan te Hoofddorp.
Onderstaand treft u de beantwoording aan.

Vraag 1
Bedoelde brief is aan de Raad verzonden op 22 mei 2024. In deze brief wordt aangegeven dat de 
tijdelijke opvang van deze 60 bewoners eindigde op 24 mei 2024.
O Wanneer heeft het college dit schrijven van het COA ontvangen?
O Als de genoemde data kloppen, bent u het dan met onze fractie eens dat het COA kennelijk al 
een vermoeden had dat het college hiervoor geen goedkeuring zou geven en dat zij deze brief 
pas hebben verzonden op het moment dat deze personen weer vertrokken? Zo ja, wat vindt u 
van deze handelswijze? Zo nee, hoe ziet u het dan?

Antwoord:
Zoals aangegeven in de in de vraag genoemde brief aan de raad heeft het COA ons niet van 
tevoren geïnformeerd. Wij stonden voor een voldongen feit dat de extra bewoners al geplaatst 
waren door het COA. Wij hebben onmiddellijk actie ondernomen om de situatie te verhelderen 
en in lijn te brengen met de bestaande afspraken. Achteraf bleek dat dit een intern misverstand 
binnen het COA was. De bestuursovereenkomst tussen onze gemeente en het COA is duidelijk; 
meer dan 446 bewoners zijn niet toegestaan.
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Vraag 2
In genoemde brief wordt aangegeven dat het COA zich in het vervolg aan de gemaakte 
afspraken zal houden. Deze toezegging heeft het COA echter al eerder ook gedaan, namelijk bij 
het onderbrengen van 100 alleenreizende minderjarige vluchtelingen (AMV'ers) in een niet 
nader te noemen hotel.
a. Hoe controleert u of de gemaakte afspraken over de aantallen worden nageleefd en wie doet 

dit?
b. Hoeveel personen worden er momenteel in hetAZC aan de Planeetbaan in Hoofddorp 

opgevangen?
c. Hoelang zit de langstzittende asielzoekers inmiddels in bedoeld AZC?
d. Hoe heeft het COA deze 60 personen ondergebracht gezien de eerdere berichten dat het AZC 

al volledig vol zat?
e. Bent u het met de fractie van Forza! eens dat juist het "overbevolken" van een AZC elders in 

het land leidt of heeft geleid tot onderlinge onenigheid/geweld en openbare orde 
problemen?

Antwoord:
a. De afspraak met het COA is dat zij verzoeken voor extra plaatsingen en/of verlengingen van 

locaties vooraf ter goedkeuring voorlegt aan ons college. Voor lopende plaatsingen wordt 
ambtelijk bij de COA-locatiemanager gecontroleerd of de aantallen worden nageleefd;

b. Conform de bestuursafspraken worden er momenteel 446 personen opgevangen aan de 
Planeetbaan;

c. Volgens informatie van het COA zijn er 14 bewoners die sinds de opening van de 
Planeetbaan daar verblijven;

d. De Planeetbaan zit naar de maatstaven van het COA niet volledig vol. Wij hebben met de 
bestuursovereenkomst een maximum van 446 vastgelegd. Zoals aangegeven is dit door 
interne miscommunicatie binnen het COA met 60 overschreden.

e. Het COA geeft aan dat verschillende factoren kunnen leiden tot onrust in een 
asielzoekerscentrum (AZC). Specifiek voor de Planeetbaan geldt dat het zowel volgens het 
COA als de politie een rustige locatie is.

Vraag 3
Inmiddels hebben de 4 partijen in Den Haag een zogenaamd Hoofdlijnen akkoord gesloten voor 
het te vormen nieuwe kabinet en het daardoor uit te voeren beleid. In dit akkoord wordt een 
"stevig" asielbeleid aangekondigd, waaronder de beëindiging van de Spreidingswet in de 
volksmond de Dwangwet geheten. Tevens is er een VERBOD aangekondigd op het verlenen van 
voorrang voor het toewijzen van een sociale huurwoning aan personen "slechts" omdat zij 
statushouders zijn.

Kunt u aangeven of u ook nu al anticipeert op deze aangekondigde beleidsregel zoals u 
dat ook deed vanaf het moment dat er sprake was van de mogelijke spreidingswet? Zo 
ja, hoe dan?Zo nee, waarom niet?

Antwoord:
Het is op dit moment onzeker hoe en in welke mate de beleidsvoornemens uit het 
Hoofdlijnenakkoord zullen worden uitgevoerd. Tot die tijd blijft de Huisvestingswet van kracht 
en hebben wij de wettelijke verplichting om statushouders te huisvesten.



Ons kenmerk: 11003521 Pagina 3

Wij hebben niet geanticipeerd op de Spreidingswet. Zoals eerder aangegeven in de 
beantwoording schriftelijke vragen van de fractie van Forza! Haarlemmermeer over de 
Spreidingswet (7574011), is de aankoop van het pand Planeetbaan 2 onderdeel van de 
gebiedsontwikkeling Spoorzone Hoofddorp.

Vraag 4
Naar aanleiding van het voornemen van het nieuwe kabinet om de spreidingswet weer in te 
trekken, en het feit dat onze gemeente al veel meer asielzoekers huisvest dan waarom gevraagd 
wordt, doet onze fractie een oproep aan om vanaf direct géén verdere uitbreiding van het 
huisvesten van asielzoekers in onze gemeente toe te staan.
Bent u bereid om aan deze oproep te voldoen?Zo nee, waarom niet?

Antwoord:
De vraag gaat over de huisvesting van asielzoekers. Wij nemen aan dat het opvangen van 
asielzoekers wordt bedoeld. Volgens de Spreidingswet is onze opgave 1.015 asielzoekers. 
Momenteel vangt het COA 1.096 personen op in onze gemeente, waarvan 200 op een tijdelijke 
locatie die op 1 juli 2024 afloopt.

De Commissaris van de Koning heeft de gemeenten opgeroepen vast te houden aan het 
Regionaal plan opvang asielzoekers 2025-2026 (nota 10880818). De voornemens uit het 
onderhandelaarsakkoord van de vier formerende partijen moeten nog verder worden 
uitgewerkt en er is nog veel onduidelijkheid. Ondertussen is er landelijk een groot tekort aan 
opvangplekken voor asielzoekers en daarin neemt de regio Kennemerland haar 
verantwoordelijkheid. De opvang van asielzoekers is de verantwoordelijkheid van het Rijk, maar 
zij kunnen dit niet zonder medewerking van gemeenten. Vooralsnog houden ook wij daarom 
vast aan het Regionaal plan opvang asielzoekers 2025-2026.

Wij verwachten u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,


